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 ص البحث لخ م
الرضا،   التعليمية سهل لي  2023عين  الوسيلة  تطوير   .“Sahhilly”    على أساس جوجل سيتس

"Google sites"  الصف طلبة  لدى  والكتابة  القراءة  مهارتي  المتوسطة   لترقية  بالمدرسة  الثامن 
 .الإسلامية الحكومية الأولى جرسيك

 المشرف الأول الدكتور جنيدي الماجستير، والمشرف الثاني الدكتور مروان أحمد توفيق الماجستير.
 .جوجل سيتس: الوسائل التعليمية، اللغة العربية، ساسيةالكلمات الأ

 ”Sahhilly“سهل لي لوسيلة التعليمية ( معرفة عملية تطوير ا1البحث إلى: ذا ه استهدف

سهل لي ( معرفة عملية تطبيق الوسيلة التعليمية  2و  ،    "Google sites"على أساس جوجل سيتس  
“Sahhilly”    سيتس جوجل  أساس  استخدام 3و  ،  "Google sites"على  فعالية  مدى  معرفة   )

لترقية مهارتي   "Google sites"على أساس جوجل سيتس    ”Sahhilly“سهل لي  الوسيلة التعليمية   
 القراءة والكتابة لدى طلبة الصف الثامن بالمدرسة المتوسطة الإسلامية الحكومية الأولى جرسيك.

التطويري على نموذج  است البحث  الباحث منهج  التي تتضمن على خمس   ADDIEوظف 
والتقويم.  والتطبيق  والتطوير  والتصميم  التحليل  وهي  التطوير  الأدوات واستخد   خطوات  الباحث  م 

الكيفية  البيانات  ولتحليل  والوثائق.  والاستبانة  والاختبار  والمقابلة  الملاحظة  وهي  البيانات  لجمع 
 وللبيانات الكمية استوظف الرموز الاختبار ت. استوظف الباحث الرموز المئوية  

البحث    التعليمة    هي أن نتائج هذا  الوسيلة  على أساس   ”Sahhilly“سهل لي  استخدام 
بتقدير   %94بالتأكيد من نتيجة الاستبانة من الطلبة وهي  فعالة    "Google sites"جوجل سيتس  

. بمعنى أن الفرضية 0،05أقل من    0،00جيد جدا. ونتيجة الإختبار القبلي والبعدي المحصولة هي  
الوسيلة  تطوير  في  الفعالية  توجد  أنه  والخلاصة  مقبولة.  البدلية  والفرضية  مردودة  التعليمية    الصرفية 

القراءة والكتابة    "Google sites"على أساس جوجل سيتس    ”Sahhilly“سهل لي   لترقية مهارتي 
 لدى طلبة الصف الثامن بالمدرسة المتوسطة الإسلامية الحكومية الأولى جرسيك. 
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Abstrac 
 

Ainur Ridho, 2023. Sahhilly developed the teaching aid “Sahhilly based on 

Google sites, to upgrade the literacy skills of eighth-grade students at the First 

Islamic Junior High School Gresik.  

The first supervisor is Dr. Junaedi M.Pd, and the second supervisor is Dr. Mirwan 

Ahmad Taufiq, MA. 

Keywords: teaching aids, Arabic language, Google Sites. 

The research aims to: 1) Knowing the process of developing the 

educational medium Sahhilly based on Google sites, and 2) knowing the process 

of applying the educational method "Sahhilly" based on Google sites, And 3) 

Knowing the effectiveness of using the Sahhilly based on Google sites to upgrade 

the reading and writing skills of eighth grade students at the First Islamic Junior 

High School Gresik.  

The researcher employed the development research methodology on the 

ADDIE model which includes five development steps: analysis, design, 

development, application, and evaluation. Researcher used data collection 

instruments in the form of questionnaire interview, observation, test, and 

documentation. And for analyze qualitative data, researcher used the percentage 

formula and for quantitative data using the T test. 

 The results of this research is Using the teaching aids "Sahhilly" based on 

Google sites. Certainly, effective from the result of the questionnaire of students, 

which is 94% with a very good grade. The result of the pre- and post-test is 0.00 

less than 0.05. That is, the morphological hypothesis is returned and the substitute 

hypothesis is acceptable. In conclusion, there is effectiveness in the development 

of the educational medium Sahhilly based on Google sites. To upgrade the 

literacy skills of eighth grade students at the First Islamic Junior High School 

Gresik. 
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